
AKADEMICKÝ SENÁT SLEZSKÉ UNIVERZITY 
 
65. řádné zasedání - 19. 5. 1998 
 

ZÁPIS 
 

Přítomni:  Vaněk, Sedlář, Sosík, Němčanský, Godulová, Vojtal, Petr, Horák, Mandát, 
  Janoušek, Šenkypl 
 
Hosté:  Prof. Krupka, rektor  
  Ing. Kania, kvestor 
 
Program: 
 
1. Ekonomické záležitosti. 
2. Legislativní záležitosti. 
3. Různé. 
 
 
1. Ekonomické záležitosti 
 
1. 1.  Rektor sdělil, že SU obdržela dopis náměstka ministra doc. Hálka, ve kterém 

oznamuje přidělení Filozoficko-přírodovědecké fakultě, jako fakultě ”náběhové” 
částku 1.644 tis. Kč.  

 
1. 2. Kvestor seznámil senátory s Dodatkem č. 2 Ročního rozdělení finančních prostředků 

fakultám a rektorátu předkládaný rektorem. Pro schválení dodatku se vyslovilo           
12 senátorů, nikdo nebyl proti, nikdo se hlasování nezdržel. Dodatek č. 2 byl schválen. 

 
1. 3. Předseda navrhl zrušení bodu 3 Usnesení 64 z 14. 4.1998. Pro se vyslovilo 11 
senátorů,  nikdo nebyl proti, 1 se hlasování zdržel. Návrh byl přijat. 
 
1. 4. Kvestor objasnil předložené materiály týkající se rozpočtu SU na r. 1998. 
 
Diskuse:   
 
Sosík:  vznesl dotaz, jaký důsledek bude mít na rozpočtu připravované zvýšení cen; 
 
kvestor: v rozpočtu SU na r. 1998 se zvýšení cen promítne podle velikosti zvýšení; 
 
Sedlář:  požádal o vysvětlení pojmu ”ostatní služby”;  
 
kvestor: odkázal na Rozbory hospodaření za r. 1997, ve kterých je tento pojem  
  vysvětlen;  
 
Sosík:  požádal o vysvětlení, z jakého důvodu byl nárůst mzdových nákladů rektorátu 
v  
  r. 1997 vyšší než nárůst mzdových nákladů Filozoficko-přírodovědecké 
fakulty; 
 



kvestor: objasnil, že průměrný výdělek od r. 1996 klesl; rezerva rektorátu je na konci  
  roku rozepisována podle potřeby oběma fakultám. 
Petr:  zdůraznil, že AS není kompetentní posuzovat výši mzdových  prostředků  
  rektorátu. 
 
 
1. 5. Rektor sdělil, že v rámci nového Vysokoškolského zákona bude mít SU pravomoci 

k vytvoření nového platového řádu. V budoucnu teprve vyvstane otázka, týkající se 
platových záležitostí. 

 
1.6. Kvestor uvedl, že byly AS předány Rozbory hospodaření za r. 1997 Slezské univerzity    

i obou fakult. Celkové hospodaření Slezské univerzity za r. 1997 skončilo se ztrátou. 
 
Diskuse: 
 
R. Petr: se otázal, zda byla v jednotlivých rozborech ze strany rektorátu nalezena 
nějaká  
  skutečnost, která mohla vážně zapříčinit vznik této ztráty; 
 
kvestor: rektorátu není známa efektivnost vynaložených jednotlivých položek, 

uvedených v těchto rozborech. Nelze konstatovat, zda byly možné větší úspory 
či nikoliv, zda byly přehodnoceny ekonomické vynaložené prostředky. Není 
známo, jakou formou bude převedena ztráta z příspěvkové organizace na SU     
v rámci nového VŠ zákona.  

 
Godulová: se dotázala, zda by bylo možné, předkládat materiály určené do jednání AS 
  SU v jednotné verzi z obou fakult. 
 
kvestor: toto možné není, neboť každá fakulta, na základě své právní subjektivity   
  zpracovává účetní záležitosti svým vlastním způsobem. 
 
Godulová: upozornila na nutnost systematizovat vystupující podklady. 
 
 
2. Legislativní záležitosti  
 
2.1. Na základě dopisu rektora č.j. 424/98 ze dne 13. května 1998 zaslaného předsedovi 

AS SU připraví vedení univerzity do příštího zasedání AS SU materiály, které budou 
podkladem pro jednání problematiky, uvedené v dopise. 

 
2.2. Rektor informoval o změnách, které souvisí s novým vysokoškolským zákonem. Nový 

zákon povede k hlubším zásahům na celé univerzitě, ke změnám v postavení AS, 
rektorátu,  dojde např. k ustanovení správní rady. Rektorát má zájem na tom, aby 
docházelo k vypracování adekvátních materiálů, které budou usilovat o vytváření 
vyrovnané rozpočtové politiky. Dopis zaslaný předsedovi AS SU (č.j. 424/98) 
vyjadřuje snahu o to, vyvinout diskusi v rozpočtové oblasti celé Slezské univerzity. 

 
2.3. Předseda uvedl, že nový VŠ zákon je zpřístupněn na www stránkách MŠMT  a 

požádal senátory, aby si tento zákon prostudovali. 
 



2.4. Předseda sdělil, že jednal s tajemníky fakult o možnosti paušálního poplatku pro 
studenty obou fakult za tištění materiálů. 

 
2.5. Předseda informoval, že z nového VŠ zákona vyplývá povinnost zpracování počtu 

směrnic a předpisů, včetně volebního a jednacího řádu Akademického senátu. Žádá o 
vytvoření pracovní skupiny, která připraví a zpracuje návrh těchto řádů. Na návrh byli 
do  Pracovní skupiny pro vypracování volebního a jednacího řádu AS SU, všemi 
hlasy, zvoleni Dr. Sedlář, Ing. Němčanský a Mgr. Baran.  

 
3. Různé 
 
3. 1. Od 20. 5. 1998 do 12. 6. 1998 bude předsedu AS SU zastupovat místopředseda             

Dr. Sedlář. 
 
 
3. 2. Příští zasedání se bude konat 23. 6. 1998 v 10.00 hod na Obchodně podnikatelské 

fakultě v Karviné. 
 
 
 
 
 
 
Zapsala:  Jakubcová



Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 
 
 

USNESENÍ 
z 65. řádného zasedání ze dne 19. 5. 1998 

 
1.  AS SU schvaluje Dodatek č. 2 Ročního rozdělení finančních prostředků Slezské univerzity 

rektorátu a fakultám na rok 1998 (11. 5. 1998). 
 
2.  AS SU ruší bod 3 Usnesení č. 64 ze dne 14. 4. 1998. 
 
3.  AS SU bere na vědomí, že fakulty sestavily vyrovnávací rozpočet na r. 98. Zároveň 

upozorňuje na drastická opatření, která musely provést, aby dosáhly tohoto stavu, což 
povede ke snížení kvality výuky a vědecko-výzkumné činnosti. AS SU žádá vedení SU, 
aby na MŠMT o vzniklé situaci vedlo další jednání. 

 
4.  AS SU bere na vědomí Rozbor hospodaření Slezské univerzity za r. 1997  (březen 1998), 

Rozbor hospodaření Filozoficko-přírodovědecké fakulty za r. 1997 (březen 1998)               
a  Rozbor hospodaření Obchodně podnikatelské fakulty za r. 1997 (březen 1998). 

 
5.  AS SU schvaluje pracovní komisi pro vytvoření volebního a jednacího řádu ve složení       

Dr. Sedlář, Ing. Němčanský, Mgr. Baran. 
 
 
 
 
 
 
 

RNDr. Jindřich Vaněk, v.r. 
předseda  

 
 
 
 
 
V  Opavě, 19. května 1998 
 
 
 


